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صندوق بین المللی پول و بانک جهانی خواستار شدند

لزوماقدامفوریدرزمینهامنیتغذایی
بانک جهان�ی، صندوق بین المللی پول، برنامه جهانی غذای س�ازمان ملل متحد و 
س�ازمان تجارت جهانی خواس�تار اقدام فوری و هماهنگ در م�ورد امنیت غذایی 
ش�دند و از کش�ورها خواس�تند از ممنوعیت صادرات موادغذایی ی�ا کود اجتناب 

کنند.
به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، مدیران این چهار نهاد در بیانیه ای مشترک هشدار دادند 
که جنگ در اوکراین بر فش��ارهای موجود ناش��ی از بحران کووید-۱۹، تغییرات آب وهوایی و 

افزایش شکنندگی و درگیری می افزاید و میلیون ها نفر را در سراسر جهان تهدید می کند.
آنها اظهار کردند که افزایش ش��دید قیمت کالاهای اساس��ی و کمبود عرضه باعث افزایش 
فشار بر خانوارها شده است. این تهدید برای فقیرترین کشورها بیشتر است اما آسیب پذیری 
در کش��ورهای با درآمد متوسط که میزبان اکثر فقیران جهان هستند نیز به سرعت در حال 

افزایش است.

رکود در بازار گوشت قرمز

مردمگوشتنمیخرند
افزایش قیمت گوشت قرمز از اسفندماه تاکنون بازار این محصول پروتئینی را کم 
رونق کرده اس�ت؛ به طوری که بنا به گفته رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی تقاضا 

برای گوشت قرمز کاهش یافته و بازار به شدت دچار رکود شده است.
به گزارش ایسنا، بر اساس مشاهدات میدانی از خرده فروشی های سطح شهر تهران قیمت 
هر کیلو شقه گوسفندی ۱۵۵ تا ۱۷۰ هزار تومان، ران گوسفندی ۱۷۵ تا ۲۰۰ هزار تومان و 

ران گوساله نیز ۱۶۰ تا ۱۷۰ هزار تومان است.
این در حالیست که در میانه اسفند۱۴۰۰ بر اساس مشاهدات میدانی قیمت هر کیلو شقه 
گوس��فندی ۱۳۰ تا ۱۴۰ هزار تومان، ران گوسفندی ۱۵۵ تا ۱۷۰ هزار تومان و ران گوساله 

نیز ۱۵۰ تا ۱۶۰ هزار تومان بود.
گفتنی اس��ت قیمت های ذکر ش��ده حدودی بوده و ممکن است در برخی مناطق بیشتر یا 
کمتر باش��د. در میادین میوه  وتره باز نیز قیمت هر کیلو ران تازه گوس��اله ۱۳۹ هزار تومان، 
ران تازه گوسفندی ۱۳۹ هزار و۵۰۰ تومان، شقه گوسفندی۱۱۶ هزار و ۹۰۰ تومان،   راسته 
با اس��تخوان گوس��فندی ۱۲۵ هزار و ۶۰۰ تومان و راسته بدون استخوان گوساله ۱۳۹ هزار 

تومان است.
 قیمت گوشت قرمز از اواخر اسفندماه سال گذشته روند افزایشی به خود گرفت و این روند 
صعودی تا کنون نیز ادامه یافته اس��ت. مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام س��بک کشور در این 
رابطه می گوید که به دلیل انباش��تگی و م��ازاد دام و از آن طرف ممنوعیت صادرات، کاهش 
مصرف  و واردات گوش��ت، قیمت دام زنده کاهش��ی ش��ده اس��ت ولی مافیای گوشت اجازه 
نمی دهند قیمت  گوشت قرمز در بازار کاهش یابد، زیرا اگر قیمت گوشت در داخل کشور بالا 

باشد واردات صرفه اقتصادی بیشتری دارد.
علی اصغر ملکی - رئیس اتحادیه گوش��ت گوسفندی - نیز در آخرین اظهارات خود گفته 
است که  به دلیل بالا بودن قیمت ها و کاهش شدید توان خرید مردم تقاضا برای گوشت قرمز 

کاهش یافته و بازار به شدت دچار رکود شده است.

از ابتدای ماه آینده؛

قیمتگوجهفرنگیتعدیلمیشود
رئیس اتحادیه بارفروش�ان گفت: نوس�انات قیمت گوجه فرنگ�ی در بازار به دلیل 
صادرات و رو به پایان بودن فصل کش�ت در میناب اس�ت و با آمدن بار جیرفت از 

ابتدای ماه آینده قیمت این محصول تعدیل می شود.
به گزارش صدا و س��یما، مصطفی دارایی نژاد با بیان اینکه کشاورزان سال گذشته متحمل 
ضررهای زیادی ش��دند و حق آنهاست که امس��ال با افزایش صادرات سود مناسبی به دست 
آورند، افزود:، اما باید صادرات به گونه ای مدیریت ش��ود که نظم و تعادل بازار داخلی از بین 
نرود. وی گفت: هم اکنون قیمت گوجه فرنگی در میدان مرکزی تره بار ۹ تا ۱۲ هزار تومان 
است و در میدان تره بار نیز از ۱۲ هزار و ۸۰۰ تومان به ۱۳ هزار و ۵۰۰ تومان افزایش پیدا 

کرده است.
رئیس اتحادیه بارفروش��ان اف��زود: در روزهای پیش رو با آمدن ب��ار جیرفت عرضه گوجه 
فرنگی به بازار افزایش چشمگیری می یابد چرا که تولید این محصول در جیرفت ۲ تا ۳ برابر 
س��ال گذش��ته افزایش یافته و به این ترتیب قیمت در بازار تعدیل می شود و قطعاً در میدان 
مرک��زی می��وه و تره بار این محصول از ماه آینده با قیمتی کمتر از ۱۰ هزار تومان به فروش 

خواهد رسید.

وزیر اقتصاد:

مدافعتولیدکنندگانواحقاقحقوقآنهاهستیم
سید احسان خاندوزی در دیدار با کارآفرینان و مدیران صنایع دانش بنیان کشور، 
با اش�اره به وجود برخی مش�کلات و تنگناهای خارجی و داخلی و بویژه مشکلات 
برآمده از بروکراسی اداری، از عزم جدی دولت و وزارت اقتصاد برای حل مشکلات 

این بخش با استفاده از تمام ظرفیت ها خبر داد.
به گزارش وزارت اقتصاد؛ در این دیدار  که مس��ئولان بخش های مالیاتی، گمرک، بانکی، 
بورس و ... نیز  حضور داش��تند، کارآفرینان و مدیران صنایع دانش بنیان کش��ور ضمن طرح 
مش��کلات و تنگناهایی که در زمینه تولید، عرضه و صادرات محصولات و خدمات خود با آن 
مواجه هستند، خواستار مساعدت در زمینه های مختلف از جمله رفع موانع در جهت دریافت 

تسهیلات بانکی، امور گمرکی و  مالیاتی شدند.
وزیر اقتصاد پس از ش��نیدن دیدگاه های مختلف کارآفرینان و مدیران صنایع دانش بنیان 
کش��ور، ضمن قدردانی از حضور آنان در این نشست، اظهار داشت، عزم جدی وزارت اقتصاد 
این اس��ت که تا حد ممکن موجبات رهایی این بخش از موانع و مش��کلات مرتبط با وظایف  

این وزارتخانه را فراهم آورد.
وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: واقعیت این است که هر کشوری تلاش می کند برای کارآفرینان 
خود بهترین شرایط را ایجاد کند که بتوانند فعالیت بهینه خود را در حوزه تولید انجام دهند و 
ما هم در هیئت مقررات زدایی بارها و بارها بر این موضوع تأکید کرده ایم و همین مسیر نیز 
دنبال می ش��ود هر چند می دانم که در عمل، حرکت در این مسیر دشوار است، اما باید برای 

دستیابی به اهداف مورد نظر خود تلاش و جدیت بیشتری داشته باشیم.

عص�رآزادی / س�رویس اقتص�ادی: رئی�س 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی 
گفت: برای دس�تیابی به رشد اقتصادی حدود 
7.8 درصدی مورد نظر اس�تان به س�رمایه  30 
همتی نیاز داریم که 40 درصد آن یعنی حدود 
12 هم�ت باید از طریق ارتقاء بهره وری حاصل 

شود.
به گزارش س��رویس اقتصادی عصرآزادی، محمد 
فرشکاران در دومین جلسه ارتقاء بهره وری سازمان 
اظه��ار کرد: موضوع بهره وری از س��ال قبل به طور 
جدی در راس��تای دستیابی به رشد اقتصادی دنبال 
می شود و در برنامه های ۵ ساله نیز سهم سه درصد 

بهره وری در GDP همواره مطرح بوده است.
وی افزود: در س��ال ۱۴۰۱ بحث ارتقاء بهره وری 
به صورت موثرتری مورد توجه قرار گرفته؛ به طوری 
ک��ه به میزان ۴۰ درصد از منابع مورد نیاز رش��د ۸ 
درصدی اقتصاد کش��ور باید از همین طریق تامین 

شود.
فرش��کاران یادآور شد: در استان آذربایجان شرقی 
نیز برای دس��تیابی به رش��د اقتص��ادی حدود ۷.۸ 

درصدی مورد نظر به سرمایه ۳۰ همتی نیاز داریم که 
۴۰ درصد آن یعن��ی حدود ۱۲ همت باید از طریق 

ارتقاء بهره وری حاصل شود؛ حدود ۶ همت منابع و 
اعتبارات عمومی استان است و ۱۲ همت باقی مانده 

نیز باید از طریق سرمایه گذاری، صندوق های توسعه 
و تسهیلات بانکی تامین شود.

برنامه ری��زی  و  مدیری��ت  س��ازمان  رئی��س 
آذربایجان ش��رقی خاطرنش��ان س��اخت: باید ضمن 
پیروی از شاخص های مشخص به سمت مدل های 
بهره وری حرکت کرده و به مفهوم کارشناس��ی در 
سازمان تکانه  ای به موضوع دهیم؛ در ارتباط با احیاء 
و فعال سازی کمیته بهره وری استان نیز هر کدام از 
بخش های تخصصی سازمان طرح ها و برنامه های 

خود را ارائه دهند.
وی تصری��ح کرد: در دهه های گذش��ته به دلیل 
ات��کاء بیش از ح��د به درآمدهای نفتی بس��یاری از 
ایرادات اقتصاد کش��ور از جمله نبود بهره وری مورد 
غفلت قرار گرفته و در ش��رایط فعلی که درآمدهای 
نفتی به حداقل ممکن کاهش یافته و فش��ار تحریم 
ه��ا کام��لا اوج گرفته مجبوریم به ص��ورت واقعی و 

عملیاتی موضوع ارتقاء بهره وری را مدیریت کنیم.
فرشکاران اذعان داشت: لازم است در حوزه بودجه 
ریزی نگرش بهره وری لحاظ شده و تخصیص بهینه 

منابع در راستای ارتقاء بهره وری اتفاق بیفتد.

وزیر صمت در حاش�یه نشس�ت هم اندیش�ی ارتقا توان تولید 
دانش بنی�ان در ش�رکت های بزرگ بی�ان کرد: صنعت کش�ور به 
نقطه بلوغ رس�یده اس�ت و نیاز به جهش دارد و حرکت به سمت 

دانش بنیان شدن، نقطه عطف صنعت کشور است.
خبرگزاری میزان - بنا به اعلام ش��اتا، سیدرضا فاطمی امین در حاشیه 
نشس��ت هم اندیشی ارتقا توان تولید دانش بنیان در شرکت های بزرگ در 
جمع خبرنگاران بیان کرد: صنعت کشور به نقطه بلوغ رسیده است و نیاز 
به جهش دارد و حرکت به س��مت دانش بنیان شدن، نقطه عطف صنعت 

کشور است.
وزیر صمت افزود: اقتصاد دانش بنیان یعنی این که سهم دانش در تولید 
و رشد افزایش یابد، وقتی شرکتی دانش بنیان می شود، هرچند سرمایه و 

نیروی کار مهم است، اما نقش دانش در این حوزه پررنگ تر می شود.
وی بابی��ان این که اگر دانش بنیان ش��دن در ش��رکت های بزرگ فعال 
ش��ود، آثار به مراتب بیشتری خواهد داش��ت، اضافه کرد: اگر یک صنعت 
ب��زرگ با اقتصاد بزرگی که دنبال خود به وجود آورده اس��ت به س��مت 
دانش بنیان ش��دن برود، به طور یقین می تواند گام های بزرگ تری در این 

حوزه بردارد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اش��اره به برگزاری نشس��ت هم اندیشی 
ارتقا توان تولید دانش بنیان در شرکت های بزرگ که صبح امروز با حضور 
۳۰ ش��رکت برگزار ش��د، افزود: ش��رکت های ب��زرگ حوزه های مختلف 
ازجمله صنایع معدنی و خودرو و ... در این نشس��ت حضور داش��تند و به 

بیان مهم ترین تجربه ها و ایده های خود پرداختند.
فاطمی امین با اشاره به برخی ایده های فناورانه، توضیح داد: وقتی یک 
شرکت بزرگ به تولید انبوه می پردازد، کم کم باید از فناوری خود کسب 
درآمد کند و این فناوری را به عنوان یک کس��ب وکار مرتبط با کسب وکار 
خود، رون��ق دهد. وی همچنین به نمونه ای دیگ��ر از کاربرد دانش بنیان 
اشاره کرد و ادامه داد: صنایعی که در حوزه های آب، برق و انرژی مصارف 
کلان دارند، باید روی موضوع کاهش مصرف کارکرده و تحقیق و توسعه 

خود را در این حوزه فعال کنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت بابیان این که صنعت کش��ور به یک نقطه 
بلوغ رس��یده و نیاز به جهش دارد، گفت: در بس��یاری از رشته فعالیت ها 

باوجود همه چالش های اقتصادی، به بلوغ رسیده ایم.

وی، حرک��ت به س��مت دانش بنیان را نقطه عطف و جهش دانس��ت و 
اضافه کرد: اش��تغال فارغ التحصیلان دانش��گاهی با ای��ن موضوع افزایش 

می یابد و در عمل سرمایه انسانی کشور حفظ شده و ارتقاء می یابد.
وزیر صمت بابیان این که ش��رکت های بزرگ ظرفیت های زیادی دارند 
و در بس��یاری م��وارد نیاز ب��ه حمایت دولت نیز ندارن��د، ادامه داد: البته 
ظرفیت ه��ای خوبی مانند صن��دوق نوآوری و ش��کوفایی و صندوق های 
خطرپذی��ر نیز وجود دارد؛ کانون های مش��اوره نیز داریم که بیش��تر این 
موارد برای شرکت های کوچک و متوسط بسیار مفید است، اما شرکت های 

بزرگ در تعرفه ها و سیاست های کلان نیازمند حمایت دولت هستند.
فاطمی امین بابیان اینکه ش��رکت های بزرگ نیازمند کش��ف فرصت ها 
هستند، گفت: ما در دولت نیز تشویق و ترغیب می کنیم و می خواهیم که 

این موضوع تبدیل به معیار های رتبه بندی شود.
وی بابیان این که امس��ال صادرکننده نمونه را به طور کامل بر اس��اس 
معیار های دانش بنیان انتخاب خواهیم کرد، تصریح کرد: س��ال گذش��ته 
تع��دادی از ش��رکت های دانش بنیان را در بخش جانب��ی به عنوان نمونه 
معرف��ی کردیم، اما امس��ال ای��ن روش به صورت کامل اجرا می ش��ود و 
صادرکنن��ده ای که محص��ول دانش بنیان صادر می کن��د، وزن و ضریب 

بیشتری خواهد داشت.
 وزی��ر صمت در پایان اعلام ک��رد: این امتیاز ها را معیار رتبه بندی قرار 
می دهیم که به طور یقین در خدمات ارائه شده نیز تأثیرگذار خواهد بود.

وزیر صمت: 

صادرکنندگان نمونه امسال با معیار های دانش بنیان انتخاب می شوند

رئیس انجمن س�نگ آهن ایران درباره تعرفه های اعلام ش�ده 
وزارت صم�ت که مواد معدن�ی و کالاهای صنایع معدنی صادراتی 
از جمله سنگ آهن مش�مول عوارض صادراتی ۲۲ درصدی شده 
است، گفت: این بخش�نامه دولت که نوعی دعوت به گرانفروشی 
اس�ت یا باید طور دیگری نوش�ته می ش�د یا نیازمند بخش�نامه 

دیگری هم هست که بتواند آن را تکمیل کند.
مهرداد اکبریان در این باره به خبرنگار ایلنا گفت: سنگ آهن صادرات 
زیادی تاکنون نداش��ته که افزایش رقم تعرفه تاثیری روی آن بگذارد. اما 
این بخش��نامه ای که آمده در مورد تمامی محصولات بالادس��ت و پایین 
دست فولاد صحبت می کند. متاسفانه دوباره دوستان ما در دولت رعایی 
شرط، نظر و رای بخش خصوصی را نکرده اند. با اینکه این یک بند قانونی 
است که هیچ تصمیمی بدون رای بخش خصوصی انجام نگیرد، متاسفانه 
هیچ گونه رایزنی با ما نداشته اند و مثل نانی که تازه از تنور بیرون بیاید، 

یک دفعه این بخشنامه را منتشر کرده اند.
رئیس انجمن سنگ آهن ایران با بیان اینکه نوع این بخشنامه را طوری 
اعلام کرده اند که هر چه فاصله قیمت های داخلی و خارجی بیشتر باشد، 
رق��م عوارض به صورت پلکانی افزایش می یابد، ادامه داد: این خود نوعی 
دعوت به گران فروشی در داخل است. یعنی تا می توانید گران بفروشید تا 

از امتیاز عوارض کمتر و امتیاز صادراتی بتوانید استفاده کنید.
وی اف��زود: اگر نیت دولت واقعا این بوده که تعادل و بالانس��ی را برای 
مصرف و تولید محصولات داخل کشور فراهم کند و مفری را برای صادرات 
در نظر بگیرد، متاسفانه قسمتی از راه را اشتباه رفته است و احساس من 
این اس��ت که نتیجه خوبی در بازار نخواهد داش��ت و قیمت های داخلی 

افزایش خواهد یافت.
اکبری��ان با بیان اینکه همه زنجیره مواد معدنی  به هم مربوط اس��ت، 

تصریح کرد: بنابراین اگر حال و روز شرایط فولادی ها خوب نباشد، قطعا 
در روزهای آتی دامن ما را هم خواهم گرفت. فش��ارهایی که س��ال های 
گذشته فولادی ها به بخش معدن آورده بودند، سال  بعد گریبان خودشان 
را گرف��ت. پس نباید ما از این موضوع خوش��حال باش��یم که این ماجرا 
باعث افزایش قیمت های داخلی می شود و معادن می توانند به قیمت های 
بالاتری معامله کنند. باید تعادل و بالانس در تولید، عرضه و قیمت وجود 
داشته باشد. فقط سوال این است که آیا این بخشنامه کمک به این تعادل 

خواهد کرد یا نه؟
وی افزود: با توجه به این موضوع که ما دخالتی در قیمت های خارجی 
نداریم و خارج از اراده ما بالا و پایین می رود. سمت داخل هر چه قیمت 
بالاتر رود شرایط برای صادرکننده بهتر است، چون عوارض کمتری باید 
پرداخ��ت کند. این موضوع مقداری ش��رایط ب��ازار را در ماه های اول به 
چالش می کش��د، فکر می کنم این بخش��نامه دولت ک��ه نوعی دعوت به 
گرانفروشی اس��ت یا باید طور دیگری نوشته می شد یا نیازمند بخشنامه 

دیگری هم هست که بتواند آن را تکمیل کند.
رئیس انجمن س��نگ آهن ایران در پایان گفت: انجمن دراین خصوص 
جلس��ه ای با هیئت مدیره دارد که در مورد این موضوع بحث و بررسی و 

نتایج آن متعاقبا اعلام خواهد شد.

بخشنامه جدید وزارت صمت دعوت به گرانفروشی است

لزومنگرشبهبهرهوریدرحوزهبودجهریزی
فرشکاران مطرح کرد:

هشدار معاون وزیر صنعت به گران فروشان؛ 

قیمتهارابهسالگذشتهبرگردانید
امضای قراردادهای تجاری بین تجار ایران و روسیه

توافقبانهادهایمالیروسیهبرایمبادلاتپولی
ته��ران - ایرنا- مع��اون وزیر صنعت، مع��دن و تجارت افزایش 
قیم��ت کالاهایی که مش��مول قیمت پیش��ین هس��تند را بدون 
مصوبه ستاد تنظیم بازار غیرقانونی اعلام کرد و گفت: بنگاه های 
اقتصادی اگر بدون مصوبه تنظیم بازار و بررسی کارشناسی نسبت 
ب��ه افزایش قیمت کالاها اقدام کنند باید آن را اصلاح و به قیمت 

های سال ۱۴۰۰ برگردانند.
ب��ه گزارش وزارت صم��ت، عباس تابش در نشس��تی با برخی 
مدیران صنایع و فعالان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
اظهار داشت: هرگونه افزایش قیمت خودسرانه غیرمنطقی است و 

از تولیدکنندگان انتظار می رود که مطابق مقررات تعیین شده اقدام کنند.
وی افزود: بنگاه های اقتصادی قبل از هرگونه تغییر قیمت کالاهای مش��مول قیمت گذاری باید مستندات 

لازم را به سازمان حمایت ارایه کنند تا به صورت کارشناسی بررسی و تصمیم گیری شود.
مدیرعامل س��ازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان یادآور شد: شرایط اقتصادی کشور ایجاب 
می کند که نظارت در حوزه قیمت صورت گیرد، البته در س��ایر کش��ورها نیز نظام مندی های متفاوتی در 

تنظیم بازار وجود دارد و دولت ها نقش تنظیم گر در اقتصاد جوامع را ایفا می کنند.
تابش با بیان اینکه در ایران هم این تنظیم گری برای حدود ۵۰ قلم کالا انجام می ش��ود، خاطرنشان کرد: 

به استناد قانون، دولت با هرگونه افزایش قیمت این کالاها، برخورد قانونی می کند.  
وی همچنین گفت: بنگاه هایی که درخواست های خود را به همراه اسناد و مدارک لازم برای طی مراحل 
کارشناسی ارایه نمایند تا نسبت به اعلام نظر دقیق و کارشناسی درخواست آنها اقدام و پس از طرح در ستاد 

تنظیم بازار جهت اجرا ابلاغ شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت کالاهایی که مش��مول قیمت پیش��ین هس��تند را لبنیات پر مصرف، 
ش��یرخام، حبوبات، گوش��ت مرغ، گوشت قرمز، تخم مرغ، قند و ش��کر، کودهای شیمیایی پایه، روغن خام و 
تصفیه شده خوراکی، دانه های روغنی، نهاده های دام و طیور، گندم، آرد، نان، برنج، رب گوجه فرنگی، کنسرو 
ت��ن ماه��ی، دارو و مکمل های دام و طیور، ماکارانی، دارو و تجهیزات پزش��کی، انواع خودرو، انواع ش��وینده، 
یخچال، یخچال فریزر، تلویزیون، ماش��ین لباسش��ویی، کاغذ مطبوعات، چاپ و تحریر، روغن موتور، لاستیک 
خودرو، انواع پوش��ک و دستمال کاغذی، خدمات پزشکی، درمانی، تشخیصی و آزمایشگاهی، حمل و نقل بار 
و مس��افردرون و برون ش��هری و عوارض جاده ای و بندری، اعلام کرد و هشدار داد: هیچ بهانه ای در افزایش 

قیمت این کالا پذیرفته شده نیست.
تابش ادامه داد: مردم را باید با قیمت تولیدکننده آشنا کنیم و مصرف کننده بتواند به راحتی کالای خود را 
خریداری کند. این حق مصرف کننده است که از یک شبکه توزیع شیشه ای و شفاف برخوردار شود و دولت 

هم مکلف است که این حق مسلم مصرف کننده را تامین کند.

ی�ک فع�ال اقتصادی گف�ت: همراهی بخ�ش خصوصی 
در س�فر دولت به روسیه منجر به ش�کل روابط تجاری و 

قراردادها میان فعالان اقتصادی شد.
»احم��د صالحی« در گفت وگو با ایرنا درباره س��فر اخیر هیات 
۷۰ نفره ایرانی به روس��یه برای برگزاری نشست های اقتصادی و 
گس��ترش روابط تجاری، اظهار داش��ت: سفر بخش خصوصی با 
همراه اعضای دولت به روس��یه بسیار فوق العاده و بی سابقه بود، 
به طوری که بخشی از تجار حاضر در این سفر قراردادهای تجاری 

خود را به امضا رساندند.
وی با بیان اینکه مذاکرات مناسبی برای فروش چرم، سیمان، لبنیات و دارو به روسیه انجام شد،  خاطرنشان 
کرد: در زمینه محصولات دانش بنیان نیز مباحث مختلفی مطرح شد که برخی از آن ها منجر به قرارداد نشده، 

اما موجب آشنایی و فراگیری بیشتر روسیه با فناوری های ایران شد.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه نشس��ت های خوبی با صنعتگران، کارآفرینان و تجار اتاق بازرگانی روس��یه 
برگزار شد، گفت: فعالان اقتصادی دو کشور در این جلسات آشنایی بیشتری با یکدیگر پیدا کردند و با طرف 

تجاری خود را یافتند.
امضای قراردادهای تجاری بین تجار ایران و روسیه/ توافق با نهادهای مالی روسیه برای مبادلات پولی 

صالحی با بیان اینکه بخش خصوصی در این جلسات توانست مشکلات خود را با مسوولان دولتی حاضر در 
این س��فر مطرح کند، تأکید کرد: در بخش لجس��تیکی و گمرکی موانع فراوانی وجود دارد، البته عدم حضور 

نمایندگان گمرک برای رفع آن ها نیز مشهود بود.
وی با اشاره به رقابتی بودن قیمت کالاهای ایرانی برای صادرات به روسیه، ادامه داد: بخشی دیگر از مباحث 
مربوط به مبادلات پولی بود که توافقاتی با نهادهای مالی انجام ش��د تا کانال های پولی مس��تقل از دلار برای 

دریافت و پرداخت شکل بگیرد.
این فعال اقتصادی تاکید کرد: این س��فر فرصت خوبی برای برقراری ارتباط تجار بود که ابتر نخواهد ماند، 
زی��را فعالان اقتصادی مذاکرات برای گس��ترش بازار را رها نمی کنند و ت��ا حصول نتیجه پیگیری های لازم را 

انجام خواهند داد.
صالحی با بیان اینکه تفاهم هایی برای برگزاری نمایش��گاه جهت معرفی کالاها در دو کش��ور صورت گرفت، 
اظهار داش��ت: برقراری روابط در این سطح می تواند موجب گس��ترش عبور کالاها از مرزها شود و بعد از این 

بخش خصوصی به عنوان رکن اصلی فعالیت اقتصادی بازار ایران را در این کشور توسعه خواهد داد.
وی تاکید کرد: این س��فر نقطه شروعی برای دس��تیابی به اهدافی بزرگ تر است که تنها با اعتماد به وجود 

آمده، شکل خواهد گرفت.


